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Dansk Skovforenings høringssvar til udkast til lovforslag om ændring af 
lov om fremme af vedvarende energi  

Tak for muligheden for at kommentere på udkast til lovforslag om ændring af lov om fremme af 
vedvarende energi.  
 
I Dansk Skovforening er vi meget positive overfor lovforslaget, hvor der indføres hjemmel til, at 
ministeren for grøn trepart efter forhandling med klima-, energi-, og forsyningsministeren kan fastsætte 
regler om en økonomisk kompensationsordning for artsbeskyttelsesprogrammer i områder, hvor man 
ønsker at fremme vedvarende energi og net- og lagringsinfrastruktur – for dermed at sikre eller forbedre 
berørte arters bevaringsstatus.  
 
Vi finder det fornuftigt, at lovforslaget lægger op til en mere fleksibel tilgang til artsbeskyttelse i EU’s 
naturdirektiver efter EU’s VEIII-direktiv, da dette kan være med til at fremme udbygningen af 
vedvarende energi på land. Omfanget af landjord er begrænset, og derfor er det afgørende, at der 
arbejdes på løsninger, hvor flere anvendelser er muligt på samme areal. Derfor er det positivt, at 
operatøren af VE-anlæg får mulighed for at betale for, at staten etablerer erstatningsnatur, hvis der ikke 
findes andre tilgængelige kompenserende foranstaltninger.  
 
I forlængelse af dette vil vi også gerne understrege vigtigheden af, at regeringen arbejder for at skabe 
lovgivningsmæssige rammer, der gør det lettere at opstille vindmøller i både eksisterende og 
kommende skov. Dette vil, sammen med nærværende lovforslag, muliggøre, at de samme områder kan 
indfri flere formål samtidig og dermed sikre den mest optimale udnyttelse af Danmarks arealer.  
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